
2013D49183 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Financiën, heeft over de Najaarsnota 2013 
(Kamerstuk 33 805, nr. 1) de navolgende vragen ter beantwoording aan de 
minister van Financiën voorgelegd. 

De voorzitter van de commissie, 
Van Nieuwenhuizen-Wijbenga 

De griffier van de commissie, 
Berck 

 
 
 
 
 
 
nds-tk-2013D49183 1



Nr Vraag 

1 In de Najaarsnota is onduidelijkheid over de besteding van € 173,3 mln. In de Miljoenen-
nota 2014 werd dit bedrag gebruikt om een nog openstaande (in=uit) taakstelling in te 
vullen; in de Najaarsnota lijkt ervan uitgegaan te worden dat dit bedrag in de Miljoenen-
nota 2014 niet is gebruikt om de taakstelling tegen te boeken. Waaraan is dit bedrag dan 
wel besteed? 

2 Kan voor de periode 1990–2012 een overzicht worden gegeven van de verhouding 
tussen het mediane inkomen en de netto minimumuitkering in Nederland? Kan voor de 
periode van 1990–2012 een overzicht worden gegeven van de verhouding tussen het 
modale inkomen en de netto minimumuitkering in Nederland? 

3 Kunt u de ontwikkeling in 2013 van het VUT-fonds en van de geraamde leenbehoefte van 
het fonds nader toelichten? 

4 Kunt u een overzicht geven van alle generale mutaties > 5 mln.? 
5 Kunt u garanderen dat er geen mutaties met een beleidsmatig karakter meer zullen 

volgen ná deze Najaarsnota en suppletoire wetten? Zult u dit jaar een extra inspanning 
doen, aangezien de in=uittaakstelling nog niet is ingevuld? Ziet u erop erop toe dat 
eventueel beleidsmatige mutaties die nog volgen daadwerkelijk allemaal per brief aan 
de Kamer zullen worden gemeld? 

6 Kunt u in een overzichtelijke tabel aangeven hoe groot de nog in te vullen 
in=uittaakstelling was bij de stand Voorjaarsnota 2013, Miljoenennota 2014 en Najaars-
nota 2013 (voor zowel het kader RBG-eng als het SZA-kader)? 

7 Zijn er begrotingsartikelen en/of projecten waarbij er reeds verschillende jaren achter 
elkaar onderuitputting optreedt? Zo ja, overweegt u bij deze begrotingsartikelen en/of 
projecten ramingsbijstellingen door te voeren? 

8 De in=uittaakstelling wordt bij Najaarsnota niet ingevuld. Kan een overzicht worden 
gegeven wanneer de in=uitstaakstelling in de afgelopen 10 begrotingsjaren is ingevuld? 

9 De in=uittaakstelling wordt bij najaarsnota niet ingevuld. Waarom wordt nu al voorge-
sorteerd op het niet invullen van de in=uittaakstelling bij Financieel Jaarverslag Rijk? 
Kan een overzicht worden gegeven van de totale onderuitputting die in de afgelopen 10 
begrotingsjaren is opgetreden na de Najaarsnota? 

10 De in=uittaakstelling wordt bij Najaarsnota niet ingevuld. Welke aanvullende inspanning 
doet het kabinet om de in=uittaakstelling gevuld te krijgen bij Financieel Jaarverslag 
Rijk? Worden bijvoorbeeld alle beleidsmatige mutatie na Najaarsnota, conform eerdere 
afspraken, niet meer toegestaan, zodat elke meevaller kan worden ingezet ter dekking 
van het Financieel Jaarverslag Rijk? Zo nee, waarom dan niet gezien het feit dat de 
in=uittaakstelling nog niet is ingevuld bij Najaarsnota? 

11 Welke instrumenten ziet u om te sturen op de rijksbrede onderuitputting (voor én na de 
Najaarsnota) om het uitgavenkader sluitend te krijgen? 

12 Onder het kader RBG-eng is de onderuitputting 0,5 miljard euro. Bij welke projecten 
heeft deze onderuitputting zich voorgedaan, en wat betekent dit voor de doelstellingen 
van deze projecten? 

13 Bij het Budgettair Kader Zorg resteert er een onderuitputting van 0,2 miljard euro. Hoe is 
deze onderuitputting opgebouwd? In hoeverre gaat het hier om structurele meevallers? 
Welk deel is toe te wijzen aan de AWBZ, en welk deel aan de Zvw? 

14 Hoe waarschijnlijk is het op basis van historische gegevens over onderuitputting, dat de 
resterende in- uittaakstelling ad. € 600 mln. wordt ingevuld, en dat de onderwijsintensi-
vering van € 650 mln. daarmee het EMU-saldo 2013 niet extra belast? 

15 Kunt u toelichten welke invloed de resterende in- uittaakstelling van 600 miljoen kan 
hebben op de eindejaarsmarges van de ministeriele begrotingen en op de «aanvullende 
post». 

16 Kunt u aangeven wat de EMU-schuld was geweest indien in 2013 er niet 650 miljoen 
euro onder het uitgavenkader waren verwerkt voor de intensivering onderwijs? 

17 Na de onderuitputting bij Najaarsnota resteert nog een in=uittaakstelling van 0,6 miljard 
euro voor 2013, die of zal worden ingevuld met onderuitputting bij het Financieel 
Jaarverslag van het Rijk of zal leiden tot een kaderoverschrijding. Hoe vaak zijn 
in=uittaakstellingen geheel ingevuld met onderuitputtingen? Hoe vaak is dat in de 
periode 2009–2013 gebeurd? 

18 Klopt het dat als de in=uittaakstelling bij Najaarsnota volledig was ingevuld, het 
deelkader Rbg-eng een sluitend beeld had laten zien? 

19 Kan een specifieker overzicht worden gegeven van de bijdrage per departement ter 
invulling van de in=uittaakstelling? 

20 Welke meerjarige doorwerking hebben de verschillende inkomsten mee- en 
tegenvallers? 

21 In de Najaarsnota 2013 is een meevaller van per saldo € 0,2 mld. zichtbaar op de 
EU-afdrachten. Welk effect heeft deze meevaller op de in de Voorjaarsnota gereser-
veerde € 0,5 mld. voor eventuele tegenvallers op de EU-afdrachten? In hoeverre is deze 
meevaller structureel? 

22 Kunt u toelichten welke samenhang de in de Najaarsnota weergegeven meevaller op de 
EU-afdrachten van per saldo € 0,2 mld. heeft met de bij Voorjaarsnota ingepaste 
maximale tegenvaller van € 0,5 mld. op de EU-afdrachten? 

23 Kunt u aangeven of door de meevaller van € 0,2 mld. op de EU-afdrachten een deel van 
de tijdens de Voorjaarsnota ingepaste tegenvaller van € 0,5 mld. op de EU-afdrachten, 
vrijvalt? 

2



Nr Vraag 

24 Kunt u aangeven of heel Europa te maken heeft met een daling van de volumegroei van 
importen? 

25 Is er een samenhang tussen afdracht van douaneontvangsten en economische groei? 
26 Kunt u aangeven of een lagere afdracht aan douaneontvangsten ook een lagere 

economische groei betekent? 
27 Kunt u aangeven of indien afdrachten conform de raming zouden zijn, de belastingin-

komsten hoger zouden zijn uitgevallen dan de 0,2 mrd meevaller aan afdrachten? 
28 Kunt u bij tabel 2.3 (specifieke onderuitputting) voor ieder ministerie aangegeven bij 

welke onderdelen van beleid onderuitputting ontstaat? 
29 Kan per departement en per beleidsartikel een overzicht gegeven worden van de 

onderuitputting tot dusver in 2013? 
30 Zijn er departementen met een verwachte onderuitputting van meer dan 1%? Zo ja, om 

welke departementen gaat het en op welke beleidsartikelen heeft deze onderuitputting 
betrekking? 

31 Kan in een tabel worden weergegeven de Nederlandse afdrachten van douaneontvang-
sten aan de EU ten opzichte van de bni-afdrachten van de laatste vijf jaar? 

32 Wat is de reden van de wijziging in het betalingsverloop van het gemeentefonds? Kan de 
systematiek van het gemeentefonds worden aangepast, zodat gemeenten het begrote 
bedrag ook in het begrotingsjaar krijgen uitgekeerd? Wat zijn de voor- en nadelen van 
zo’n aanpassing? 

33 Kunt u bij tabel 2.3 voor ieder ministerie aangeven bij welke onderdelen van het beleid 
onderuitputting ontstaat? 

34 Bij welke begrotingsartikelen is er de laatste drie jaar een onderuitputting van meer dan 
10 miljoen euro opgetreden? 

35 Het deelkader SZA is sprake van een overschrijding. Wanneer was het kabinet voor het 
eerst op de hoogte van een overschrijding van het SZA-kader? Welke maatregelen heeft 
het kabinet ondernomen om deze overschrijding terug te dringen? 

36 Het deelkader SZA is sprake van een overschrijding. Zijn er afspraken gemaakt voor 
«intertemporele dekking» binnen het SZA-kader? Hoe verhoudt dit zich tot vergelijkbare 
afspraken die in het verleden zijn gemaakt in relatie tot de «intertemporele dekking» 
binnen het deelkader BKZ? 

37 Kunt u een tabel geven met het cumulatieve effect van de begrotingsafspraken 2014 op 
het accres GF/PF voor de periode 2013–2017? 

38 Als de in=uittaakstelling bij FJR volledig wordt ingevuld, heeft dit dan nog effect op het 
accres GF/PF voor de jaren 2013 en 2014? 

39 Als de in=uittaakstelling in 2013 niet volledig wordt ingevuld, wordt dan de eindejaars-
marge in 2014 wel uitgekeerd? 

40 Kunt u een overzicht geven van alle kasschuiven die bij Najaarsnota verwerkt zijn, 
inclusief de meerjarige doorwerking van deze kasschuiven? 

41 Is de meevaller op de EU-afdrachten een correctie op de bij voorjaarsnota ingecalcu-
leerde tegenvaller, of kan er bij het financieel jaarverslag nog een aanvullende meevaller 
ontstaan op de EU-afdrachten? 

42 Kunt u een beschouwing geven over de waarde van de raming van de BKZ-uitgaven in 
de Najaarsnota ten opzichte van de definitieve realisatiecijfers in de zorg? 

43 Kan een overzicht worden gegeven van de afspraken die in de afgelopen 10 jaar zijn 
gemaakt met betrekking tot «intertemportele dekking» in relatie tot de budgettaire 
problematiek binnen het Budgettair Kader Zorg? 

44 Kunt u per genoemde inkomsten mee- of tegenvaller beschrijven welke economische 
betekenis deze mee- of tegenvaller heeft? Hoe verhouden de verschillende inkomsten 
mee- en tegenvallers zich tot de ontwikkeling van de economie? 

45 Kunt u aangeven wat de tegenvaller is (in mln. euro) bij de accijnsinkomsten per type 
accijns en totaal, sinds het opstellen van de Miljoenennota 2013, in september 2012? 

46 Kunt u aangeven in hoeverre de toegenomen tegenvaller bij de accijnsinkomsten, 
financiële gevolgen heeft voor de opbrengst van de geplande accijnsverhogingen 
(geraamde opbrengst 0,4 miljard) in 2014 

47 Welke meerjarige doorwerking hebben de verschillende inkomsten mee- en tegenvallers 
per belastingsoort? 

48 Kunt u aangeven waarom de dividenduitkering van ABN AMRO meevalt, maar dat er bij 
de inkomsten van dividendbelasting geen wijziging te zien is? 

49 Hoe verhoudt de dividenduitkering van ABN AMRO zich tot de noodzaak tot het 
opbouwen van hogere kapitaalbuffers? 

50 Hoe hoog zijn de leverage ratio, de core tier-1-ratio en de tier-1-ratio van ABN AMRO? 
Hoe hoog zouden de leverage ratio, de core tier-1-ratio en de tier-1-ratio van ABN AMRO 
zijn als er geen dividend zou zijn uitgekeerd? 

51 Wat is de oorzaak van de hogere dividenduitkering van ABN AMRO? 
52 Hoeveel geld heeft Nederland nog tegoed uit de boedel van Landsbanki? Wanneer wordt 

dit geld terugbetaald? 
53 Kan er een uitsplitsing worden gegeven van welke accijnzen minder hebben opgebracht 

dan geraamd gezien de genoemde tegenvaller van 200 miljoen? 
54 Kan een meerjarig inzicht gegeven worden van de verwachte ontvangsten van vennoot-

schapsbelasting en schenk- en erfbelasting? 
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55 Kan worden verklaard waarom er lagere teruggaven in 2013 zijn geweest op de aangifte 
inkomstenbelasting? 

56 Wat is de verklaring van de tegenvaller op accijnzen en omzetbelasting? 
57 Kunt u voor alle in bijlage 2, tabel 1 van de Najaarsnota weergegeven interventies 

aangeven welke u in de toekomst zou willen afstoten om de normalisering van de 
Nederlandse financiële sector door te zetten? 

58 Kunt u een (globaal) tijdpad geven voor het afstoten van de financiële interventies in de 
financiële sector om de Nederlandse financiële sector te normaliseren? 

59 Kunt u aangeven op welke manier u controle heeft over de hoogte van het totaal aan 
uitstaande garanties waarvoor de Nederlandse overheid verantwoordelijk is? 

60 Kunt u voor tabel 4 per garantie aangeven in welke mate u doelgericht kunt sturen op de 
hoogte van de garantiestelling? 

61 Wat is uw doelstelling wat betreft de hoogte van het bedrag aan garantiestellingen waar 
de Nederlandse staat voor verantwoordelijk is? 

62 Kunt u aangeven hoe de Kamer kan controleren of mutaties in de garanties voor een 
stijging dan wel daling van de risico′s voor de overheidsfinanciën zorgen? 

63 Kunt u, gezien de aanbeveling van de Algemene Rekenkamer in het rapport «Financiële 
risico′s voor Nederland bij Internationale garanties» (pag. 45), aangeven hoe u de Kamer 
in de toekomst volledig gaat informeren over de financiële risico′s van de garantiestellin-
gen waar de Nederlandse staat verantwoordelijkheid voor draagt? 

64 Kunt u de stand van zaken weergeven van het gesprek tussen DNB en het IJslandse 
depositogarantiestelsel over een vergoeding voor gederfde rente en gemaakte kosten 
(waarvan u in uw brief van 24 september jl. melding heeft gemaakt)? 

65 Kan tabel 4 worden aangevuld met de actuele financiële risico’s die Nederland loopt op 
de lopende garanties? En kan deze worden aangevuld met een oordeel over deze risico’s 
en de financiële soliditeit van de instellingen? 

66 Kunt u een geactualiseerd overzicht geven van de gecommitteerde bedragen voor de 
programma’s vanuit het EFSF/EFSM/ESM/BoP (incl. hoofdsomgaranties, overgaranties 
en rentegaranties)? 

67 Kunt u een actueel overzicht geven van de uitbetaalde en nog uit te betalen gelden aan 
programmalanden in het kader van de eurocrisis (met het aandeel van het IMF, het 
aandeel van Europa, het aandeel van Nederland; uitgesplitst naar de verschillende 
steunprogramma’s)? 

68 Kunt u een actueel overzicht geven van de totale (in)directe exposure van de Neder-
landse overheid met betrekking tot alle lopende monetaire steunoperaties in het kader 
van de Europese schuldencrisis (waaronder in elk geval maar niet uitsluitend: LTRO, 
SMP, MTRO, IMF) alsmede het interbancaire betalingsverkeer (Target 2)? 

69 Kunt de minister in een tabel de standen van alle budgetten geven die op de aanvul-
lende post algemeen voor 2013 gereserveerd zijn (bij stand Miljoenennota 2014 en stand 
Najaarsnota 2013), waarbij tevens de in de Miljoenennota 2014 tegengeboekte 
in=uittaakstelling ad. € 173,7 mln. wordt betrokken? 

70 Kan de post mee- en tegenvallers diversen worden gespecificeerd? Welke meerjarige 
doorwerking hebben de verschillende mee- en tegenvallers? 

71 Wat zijn de gevolgen van de vertraging van de intensivering toezicht en invordering op 
de extra belastinginkomsten waartoe deze intensivering zou moeten leiden? 

72 Waarom is het niet gelukt om tijdig mensen te werven voor de Belastingdienst? De 
Belastingdienst had toch geen last van een krappe arbeidsmarkt? 

73 Wanneer wordt de afstoting van de kazernecomplexen wel gerealiseerd? 
74 Wat is de meerjarige doorwerking van de lagere apparaatsuitgaven bij I&M? Zijn deze al 

verwerkt in de begroting? 
75 Realiseert u zich dat er bij Defensie ook vorig jaar een lagere verkoopopbrengst 

gerealiseerd werd dan geraamd? Hoe gaat u voorkomen dat dit volgend jaar weer 
gebeurt? 

76 Kunt u alsnog aangeven welk deel van de uitgavenmutatie frictiekosten door sluiting van 
justitiële inrichting (totaal € 106 mln.) onder artikel 34 en welk deel onder artikel 35 valt? 

77 Kunt u een uitgebreidere toelichting geven op de technische mutatie in de verplichtin-
gen van artikel 31 Nationale Politie en Artikel 37 Vreemdelingen, gezien het feit dat het 
hier om een totale mutatie van € 5,3 mld. gaat? 

78 Hoeveel geld is er uiteindelijk nodig voor de reorganisatie van DLG? 
79 Waarom wordt een geraamde verkoopopbrengst van 20 mln. van natuurgronden, 

evenals vorig jaar, niet gerealiseerd? Wanneer komt dit bedrag wel binnen? 
80 Bij de WW is er een meevaller bij de uitgaven van 54,4 miljoen euro. In hoeverre is deze 

meevaller structureel? 
81 Wat is de reden dat er meer terugvorderingen bij scholen zijn ten gevolge van onte-

rechte declaraties van wachtgeldkosten die het Participatiefonds aan hen heeft vergoed? 
82 Zijn de regels rondom wachtgeldkosten voldoende helder voor scholen? 
83 Wat is de reden dat OCW de meerontvangsten op het gebied van het onterecht 

OV-kaartbezit nu zelf int? 
84 Hoe komt het dat er sprake is van meerontvangsten op het gebied van onterecht 

OV-kaartbezit? Wat was de trend de afgelopen vijf jaar? 
85 Zijn de regels rondom OV-kaartbezit voor de leerlingen wel voldoende helder? 
86 Bestaat er een verschil tussen prijsbijstelling en wettelijk verplichte prijsbijstelling? 
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87 In hoeverre is OCW verplicht om de prijsbijstelling uit te keren voor primair onderwijs, 
de OV-kaart, media, lesgelden, huisvesting musea en internationale organisaties? 

88 Wat betekent het als de intensivering voor onderwijs onder het EMU-saldo vallen voor 
de staatsschuld, rente etc. en dus niet uit de onderuitputting kan worden gedekt? 

89 In hoeverre is deze dekking voor de intensivering conform de begrotingsregels? 
90 Wat is de reden dat het toezicht van de Inspectie van het Onderwijs is geïntensiveerd? 
91 Wat is de oorzaak van het boekwaardeverlies op het Antonie van Leeuwenhoekterrein? 

Wat is de boekwaarde? Welke partijen dragen het andere deel van het boekwaardever-
lies? 

92 Kunt u een actueel overzicht geven van het aantal ambtenaren bij de Rijksoverheid, 
onderverdeeld naar ministerie (in FTE). En kunt u deze cijfers afzetten tegen de aantallen 
van een jaar eerder en een projectie geven voor de verwachting voor het komend jaar? 

93 Kunt u een overzicht geven van de aantallen ingestroomde en uitgestroomde (vrijwillig, 
gedwongen, gepensioneerd) ambtenaren bij de Rijksoverheid? 

94 Waarom is de investeringsbeslissing niet genomen in 2013 betreffende het Rotterdam 
Opvang en Afvang Demonstratieproject zoals dat was beoogd? 

95 Kunt u aangeven wat de oorzaak is van het dalende volume aan trajecten voor 
re-integratie arbeidsongeschiktheid? 

96 Kunt u aangeven wat de verklaring is dat het aantal WW-uitkeringen lager is dan 
verwacht, terwijl het aantal faillissementsuitkeringen juist hoger dan verwacht ligt? 

97 Kunt u nader toelichten waarom de loon- en prijsbijstelling 2013 is uitgedeeld, terwijl het 
kabinet in het voorjaar 2013 heeft besloten om de prijsbijstelling tranche 2013 voor het 
jaar 2013 volledig in te houden om te zorgen dat het totaalkader niet wordt 
overschreden? 

98 Kunt u een uitsplitsing maken van de loon- en prijsbijstelling per artikel? 
99 Kunt u aangeven wat de reden is dat er de ontvangsten in het kader van wanbetalers 

een meevaller laat zien van 18,9 mln., terwijl de verzekeringsmonitor 2013 een stijging 
van het aantal wanbetalers laat zien met 13.000 ten opzichte van vorig jaar? 

100 Kunt u toelichten waarom in het antwoord op vraag 32 bij de feitelijke vragen over de 
Miljoenennota 2014 de stand van de in=uittaakstelling op –1.000 mln. stond, terwijl 
blijkens de verticale toelichting de in=uittaakstelling reeds voor 173,3 mln. was ingevuld? 

101 Kunt u in een tabel aangeven hoe groot de nog in te vullen in=uittaakstelling was bij de 
stand Voorjaarsnota 2013, Miljoenennota 2014 en Najaarsnota 2013 (voor zowel het 
kader RBG-eng als het SZA-kader)? 

102 Als de 173,3 mln. niet is gebruikt voor het invullen van de in=uittaakstelling, waaraan is 
dit bedrag wel besteed? 

103 Kunt u in een tabel de standen van álle budgetten geven die op de aanvullende post 
algemeen voor 2013 gereserveerd zijn (bij stand Miljoenennota 2014 en bij stand 
Najaarsnota 2013)?
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